附件一：
Schedule Ⅰ
长沙市城乡规划局

湘江滨水区城市设计概念方案征集

设计要点
Changsha Urban & Rural Planning Bureau
Invitation for Conceptual Design for Xiangjiang River Waterfront Blueprint Project
Initiatives
湘江，既是湖南的主干河道，也是长沙的母亲河，是长沙历史和未来的传承纽带，在长沙市“两型社会”示范和“国际文化名城”建设中具有重要地位和作用。湘江在长沙市域内的长度约80公里，其中本次设计范围约25公里，位于中心城区内（从月亮岛桥至黑石铺大桥段），该段宽度约1.2公里。该范围以北（长约38公里），以南（约17公里）段可以作为研究背景。
Xiangjiang River, serves both main watercourse in the domain of Hunan and Mother River nurturing whole Changsha City, as well as the heritage linking the long history of the provincial capital and future, making it all important in terms of standing and function in demonstration of Changsha as resource-saving and environment-friendly society and construction of international city of culture. Xiangjiang River passes through incity Changsha for approx. 80km, of which some 25km is included in the scope of design, in the downtown area（The section from Yueliangdao Bridge to Heishipu Bridge）, where width is approx. 1.2km. The north section (Approx. 38km in length) and south section (Approx. 17km) are considered for studying reference.
为了科学整合湘江及其沿岸资源，以国际化视野，高起点、高标准、高水平把湘江打造成特色鲜明的空间发展主轴，完善长沙的城市功能，提升长沙的城市形象，开展本次湘江滨水区城市设计征集。
The objective of this invitation for conceptual design of Xiangjiang River waterfront blueprint project is for scientific integration of recourses of Xiangjiang River and the reach, and creation of unique axis of spatial development of Xiangjiang River in an international outlook of high profile, high standard and high level, perfection of municipal function of Changsha and promotion of its image as a livable city.
征集分为三个阶段，第一阶段为征集前期阶段（评选入围单位），第二阶段为概念方案设计阶段，第三阶段为方案深化设计阶段。方案征集成果将用于指导相关详细规划的优化与提升。
The activity includes three stages, as follows: (1) Collection of preliminary creation (Choose and determine candidates); (2) stage of conceptual design; and (3) stage of further design. The outcome of collected design concepts will be introduced as guidelines for optimization and improvement of detailed planning.
概念方案设计阶段的设计要点如下：
The initiatives as regards the stage of conceptual design are as follows:

一、规划范围
I. Scope of Planning

南至黑石铺大桥，北至月亮岛大桥，总长度约25公里，东西两侧原则上按照潇湘大道西侧和湘江大道东侧各约500米，重要节点的范围可适当扩大，月亮岛和解放垸全部纳入规划范围。（见附图）
The project extends southward to Heishipu Bridge and northward to Yueliangdao Bridge, having a length of approx. 25km; in the principle, the eastern and western sections are planned of approx. 500m from western side of Xiaoxiang Av. and eastern side of Xiangjiang Av. respectively.. The range of key milestones is to be expanded, as the case may be both Yueliangdao and Jiafangwan are included in the planning (See attached map).
二、设计要求

II. Principle of Design
（一）分析规划范围内的城市建设、防洪、景观、交通现状和问题，分析整理规划范围内及周边可供衔接的景观、文化等资源。
1. Review urban construction, flood control, landscaping, traffic status quo and problems within the scope of planning; review and collect resources of culture, landscape and etc with the scope of planning and adjacent area that are to be coordinated;
（二）解读甲方提供的各类规划，特别是总体规划和控制性详细规划，也可以从城市设计的角度对某些规划或规划的某些局部提出修改建议。
2. Clarify various design planning submitted by the employer, especially general planning and detailed planning of controlling nature, or put forth proposals on modification of some planning of partial of the same in the perspective of sustainable urban engineering;
（三）在规划范围内提出城市设计、生态规划和景观设计的整体思路和具体的技术方法。
3. Put forth integrated thinking and particular technical methodology as regards urban engineering, biological planning and landscape architecture within the scope of planning;
（四）提供国内外城市滨水区城市设计的优秀案例，并分析其中可供借鉴的内容。
4. Present excellent cases of waterfront creation from home and abroad, from which reference may be made in reviewing;
（五）研究湘江滨水区整体定位、城市功能、景观形象等关键问题，提出湘江滨水区城市设计概念方案，以及未来深化设计的主要思路与方法。
5. Study key points of overall orientation, urban functionality, landscape image and etc relating to Xiangjiang River waterfront, put forth conceptual design blueprint of Xiangjiang River waterfront, as well as major thinking and methodology for further design in the future;
（六）概念方案的内容至少要涵盖城市天际轮廓线、公共空间和开放空间、重点区段或节点、交通组织、湘江两岸的防洪堤、水资源、生态资源及景观带、水上旅游、湘江洲岛的保护与利用等内容，并对其中至少一个重点区段或节点做较深入的研究和较详细的表达。
6. As the minimum, the content of conceptual design shall cover urban skyline contour, public space & open space, key section or milestone, traffic structure, levee along Xiangjiang River, water resource, biological resource, sightseeing belt, water tourism, preservation and development of Xiangjiang River isles, and the like, and profound research and detailed presentation with at least one significant section of milestone.
三、成果要求
III. Requirements on Submittal
（一）规划成果应包括纸质文件和电子文件，其中A3纸质文件20套，A0裱装图纸不少于5张。
1. The designing outcome should include paper document and electronic file, of which 20×A3 paper documents and 5×AO design drawings are as a minimum;
（二）20分钟的汇报文件，可采用PPT（含配音）、avi、mpg等格式。
2. 20min road show presentation, in the formats of PPT (Voiceover preferred), avi or mpg;
（三）成果至少应包括以下内容：
3. The designing outcome should include following contents as a minimum:
1、现状分析图
Schematic Status Analysis
2、规划解读图
Schematic Planning Clarification
3、概念规划图
Conceptual Layout
4、交通分析图
Schematic Traffic Analysis
5、概念规划深化思路及其示范图
Conceptual Planning Further Thinking & Demonstrations
6、功能分区及重要项目布局图
Layout of Functional Zoning & Important Items
7、城市天际轮廓线构想
Conception of Urban Skyline Contour
8、水上旅游及水上交通构想
Conception of Water tourism & Water Transportation
9、重点区段或节点概念方案
Conception Design of Key Sections or Milestones
10、景观带及湘江洲岛保护利用概念方案
Conception Design for Preservation & Development of Landscaping Belt and Xiangjiang River Isles
11、重点区段或节点深入研究内容的设计表达
Design Presentation of Further Research of Key Sections or Milestones
12、总体效果（鸟瞰）图
General Layout (Bird view)
13、对概念规划的文字说明
Description of Conceptual Planning
四、截止时间
IV. Schedule
本轮概念性城市设计国际方案征集时间为40日，自2011年8月1日起至2011年9月10日结束。
The invitation for international creation of urban design will last 40 days, from Aug 1, 2011 as of Sep 10, 2011. 
附图1：一江两岸总体影像图
Map 1-General Layout of Xiangjiang River & Both Banks
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附图2：湘江长沙市域段示意图
Map 2-Schematic Xiangjiang River Valley Changsha Section
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